
Město Švihov 

Zastupitelstvo města Švihov 

 

Z á p i s 

ze zasedání Zastupitelstva města Švihov č. Z/27/16, konaného dne 20.09.2016 od 18.00 hod. v malém sále KD 

Švihov – Tyršova 274.            

 

Zasedání Zastupitelstva města Švihov (dále „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 18.00 hod. starostou města PaedDr. 

Václavem Petrusem (dále jen „předsedající“). Konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno v souladu s § 92 zákona č. 

128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění. Informace o termínu zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o 

obcích byla na úřední desce zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od 13.09.2016 do 

20.09.2016 (příloha č. 1). Současně byla zveřejněna na „elektronické úřední desce“. Starosta z prezenční listiny 

přítomných členů zastupitelstva (příloha č. 2) konstatoval, že přítomno je 7 členů zastupitelstva (z celkového počtu 7 

členů zastupitelstva), takže zastupitelstvo je usnášení schopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích).   

Omluveni:   

 

Určení ověřovatelů a zapisovatele  

Starosta určil ověřovatele zápisu Vladimíru Beštovou a Jiřího Ungera, zapisovatelem Zdeňka Urbánka.  

 

Schválení programu 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu tak, jak byl zveřejněn v pozvánce. 

1. Zahájení.  

2. Ověření zápisu č. 26/2016. 

3. Kontrola plnění usnesení. 

4. Zpráva o činnosti zastupitelstva. 

5. Hospodaření ZŠ a MŠ Švihov za I. pololetí roku 2016. 

6. Hospodaření města za I. pololetí roku 2016.   

7. Požární řád města. 

8. Koupě pozemku pod váhou p.č. st. 70 v k.ú. Lhovice. 

9. Záměr prodeje stavebních buněk UNIMO. 

10. Žádosti spolků. 

11. Různé. 

 

Před hlasováním dal předsedající možnost členům se vyjádřit. K navrženému programu nebyly vzneseny návrhy na 

doplnění. Předsedající dal hlasovat o návrhu programu zasedání.  

Návrh usnesení:  ZM schvaluje předložený program zasedání. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 220/Z27/16 bylo schváleno. 

 

Bod  č. 2 –  Ověření zápisu č. 26/2016 

Ověření zápisu č. 26/2016 provedl František Vaněček a Jiří Unger.  Zápis byl přečten a odpovídá projednávaným 

skutečnostem.   

 

Bod č. 3 –  Kontrola plnění usnesení. 

Ke kontrole není žádný bod usnesení. 

Předsedající se vrací ke staršímu usnesení týkající se ukončení smlouvy s firmou Bögl-Krýsl na stavbu haly. Firma 

měla výhrady k projektové dokumentaci, k ukončení smlouvy došlo. Město ještě nechalo zpracovat statický posudek 

od nezávislého statika, který dal firmě Bögl-Krýsl z pravdu – nevyhovuje síla a orientace nosných sloupů. Byla 

podána reklamace na zpracovanou projektovou dokumentaci u projektanta a vyčíslena škoda – zpracování nezávislého 

posudku a zmařené výběrové řízení. V současné době se zpracovává nová projektová dokumentace, nosné sloupy 

budou zesíleny. Na přelomu října a listopadu by mělo být vyhlášeno nové výběrové řízení. 

  

Bod č. 4 –  Zpráva o činnosti zastupitelstva. 

Předsedající seznámil s hlavními body, které projednávalo zastupitelstvo města od posledního zasedání v kulturním 

domě: 

- koupě pozemku ve Štěpánovicích na uložení vedení vodovodního přivaděče 

- přidělení zakázky na opravu kanalizace v Kokšíně 

- dotace spolkům z Programu podpory akcí spolků a mládeže 

- přidělení bytu v DPS 

- smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene s ŘSD na uložení vodovodního vedení do silnice v Dehtíně 

- smlouva o věcném břemeni s ČEZ v Třebýcince 

- oprava komunikace na Hrobárně – škody po vodě 



- koupě pozemku ve Švihově pod opraveným křížkem 

- zveřejnění záměru prodeje pozemku v Kamýku – dlouhodobě zaploceno 

- dotace Diakonii – středisko Praha na sociální služby ve Švihově 

- smlouva o zřízení věcného břemene v ul. Žižkova s NPÚ 

- změna zápisu do rejstříku škol – kapacita ŠK 

- pronájem pozemku u KD – zveřejnění záměru  

 

Bod č. 5 – Hospodaření ZŠ a MŠ Švihov za I. pololetí roku 2016 – písemný materiál 
K předloženému rozboru hospodaření ZŠ a MŠ za I. pololetí roku 2016 podal stručný komentář předsedající. Finanční 

výbor za přítomnosti ředitelky školy a účetní školy podrobně projednal hospodaření školy, kde byly vysvětleny 

jednotlivé položky. Příspěvek zřizovatele je ve výši 3.260 tis. Kč + 440 tis. účelový příspěvek na vybavení a pomůcky 

pro žáky – tj. 1 tis. Kč na žáka. Stejnou částku přispívají okolní obce (kromě Dolan). Tento účelový příspěvek je 

k 30.6. čerpán plně, ostatní prostředky jsou čerpány na 41 % - podstatné výdaje jsou za opravy prováděné o 

prázdninách. Velký výdaj je za opravu havárie odpadů - vyměněny odpady, voda, rekonstrukce WC.  

Předsedkyně Finančního výboru – výbor předložený materiál projednal, zabýval se jednotlivými položkami, všechny 

dotazy vysvětlila ředitelka škola. Pro příští rok bude žádat o vyšší příspěvek z důvodu stáří budovy školy – nutnost 

oprav. 

Předložený materiál vzalo zastupitelstvo města na vědomí bez hlasování. 

V souvislosti s tímto bodem seznámil předsedající se žádostí školy o navýšení příspěvku pro rok 2016. Celkové 

náklady na opravu havárie odpadů a související rekonstrukce jsou ve výši 1.820 tis. Kč. Dohodnuto, že město posílí 

rozpočet školy o částku 1.200 tis. Kč, škola použije svoje prostředky ze svého investičního fondu a zároveň žádá o 

souhlas k převodu částky 300 tis. Kč z Rezervního fondu do Investičního fondu.  

Návrh usnesení:  ZM souhlasí s navýšením příspěvku města pro ZŠ a MŠ Švihov o částku 1.200 tis. Kč. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 221/Z27/16 bylo schváleno. 

 

Návrh usnesení:  ZM souhlasí s tím, aby příspěvková organizace ZŠ a MŠ Švihov použila částku 300 tis. Kč ze 

svého Rezervního fondu k posílení svého Investičního fondu. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 223/Z27/16 bylo schváleno. 

 

Bod č. 6 –  Hospodaření města za I. pololetí roku 2016 – písemný materiál 

K předloženému materiálu předsedající stručně uvedl, že daňové příjmy se navyšují lépe, než se předpokládalo. 

Celkem jsou příjmy plněny na 59 %, výdaje jsou výrazně nižší z důvodu, že se nerealizovala stavba sportovní haly. 

Podal komentář k některým položkám, kde je vyšší čerpání. Plnění rozpočtu je bez napětí.  

Předsedkyně Finančního výboru – výbor předložený materiál projednal, k čerpání nemá žádné připomínky.  

Předložený materiál vzalo zastupitelstvo města na vědomí bez hlasování. 

 

Bod č. 7 –  Požární řád města – písemný materiál 

K předloženému materiálu podal stručný komentář tajemník. Důvodem pro vydání nové OZV č. 1/2016 – Požární řád 

města Švihov je aktualizace údajů – došlo ke změně počtu zřizovaných jednotek a vybavení jednotek požární 

technikou. Požární řád dále obsahuje přehled o zdrojích vody pro hašení požárů, způsob vyhlášení požárního poplachu 

v jednotlivých částech města a seznam jednotek zasahujících v jednotlivých částech města podle požárního 

poplachového plánu Plzeňského kraje.  

Návrh usnesení:  ZM schvaluje vydání OZV č. 1/2016 – Požární řád města Švihov. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 224/Z27/16 bylo schváleno. 

 

Bod č. 8 –  Koupě pozemku pod váhou p.č. st. 70 v k.ú. Lhovice. 

Předsedající informuje, že město již zakoupilo ve Lhovicích objekt váhy, ale pozemek pod váhou je ve vlastnictví 

státu.  Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových vyzval město k odkoupení tohoto pozemku. Jedná se o 

pozemek p.č. stavební 70 v k.ú. Lhovice o výměře  35 m2  .Cena bude stanovena znaleckým posudkem.  

Návrh usnesení:  ZM souhlasí s koupí pozemku st. p.č. 70 v k.ú. Lhovice o výměře 35 m2 za cenu podle 

znaleckého posudku.  

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 225/Z27/16 bylo schváleno. 

 

Bod č. 9 –  Záměr prodeje stavebních buněk UNIMO. 

Ve Stropčicích jsou ještě z doby existence samostatné obce Stropčice na návsi dvě buňky UNIMO, které sloužily jako 

obecní budova. V letošním roce byla městem zakoupena budova bývalé restaurace a prodejny pro potřeby obce 

Stropčice. Tím jsou buňky nadbytečné a navíc jsou předmětem soudní pře mezi sousedy a stavebním úřadem 

v Klatovech. Dodnes nebylo umístění buněk zlegalizováno. Jejich odstraněním se situace vyřeší.  Buňky budou 

nabídnuty k odprodeji za částku 5.000,- Kč. 

Návrh usnesení:  ZM souhlasí se zveřejněním záměru prodeje dvou stavebních buněk UNIMO za částku  5.000,- 

Kč.  



Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 226/Z27/16 bylo schváleno. 

  

Bod č. 10 – Žádosti spolků. 

Žádost o dotaci z Programu podpory akcí spolků ve výši 2.000,-Kč na uskutečněnou pouťovou zábavu dne 3.9.2016 

podala TJ Sokol Švihov. 

Návrh usnesení:  ZM souhlasí s poskytnutím dotace ve výši 2.000,- Kč TJ Sokol Švihov na pouťovou taneční 

zábavu uskutečněnou dne 3.9.2016.  

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 227/Z27/16 bylo schváleno. 

 

SDH Třebýcinka bude 1.10.2016 o pouti v Třebýcince pořádat kulturní akce a k tomu objednalo stavbu festivalového 

stanu. Žádají o prominutí nájmu za zapůjčení tohoto stanu – výjimku z platného ceníku schvaluje zastupitelstvo.  

Návrh usnesení:  ZM souhlasí, aby SDH Třebýcinka byl prominut pronájem za zapůjčení  festivalového stanu 

na akce o pouti 1.10.2016.  

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 228/Z27/16 bylo schváleno. 

 

TJ Sokol Švihov žádá o slevu za nezajištění potřebného počtu pomocníků při stavění stanu na pouťové akce včetně 

pouťové taneční zábavy pořádané TJ Sokol Švihov. Podle ceníku má být vyfakturována částka 4.000,- Kč, žádají o 

slevu na 2.000,-Kč z důvodu, že stan byl stavěn i pro další akce města.  

J. Unger -  dotazuje se, proč žádají o příspěvek na akci a zároveň se má hradit stejná částka za stan – výsledek je 0. x 

předsedající odpovídá, že o příspěvek na akci žádají v souladu s Programem podpory akcí spolků a pokud jsou 

splněny podmínky, mají na něj nárok.  

Návrh usnesení:  ZM souhlasí, aby TJ Sokol Švihov byla za nedodržení potřebného počtu pomocníků při stavění 

stanu fakturována částka 2.000,-Kč.    

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 229/Z27/16 bylo schváleno. 

 

Bod č. 11 – Různé 

 

Pronájem pozemku u kulturního domu 

Na úřední desce byl zveřejněn záměr na pronájem části pozemku p.č. st. 270 v k.ú. Švihov u Klatov o výměře 21 m2 

na provozování letní terasy u restaurace KD Švihov. Došlo ke změně nájemce restaurace, ale tento pozemek na letní 

terasu zůstal pronajat bývalému provozovateli restaurace. Nyní nově o pronájem žádá současný provozovatel 

restaurace Pavel Petelík, IČ 75980738, Švihov 225. Výše pronájmu je stávající – tj. 20,- Kč za 1 m2 ročně. Vzhledem 

k tomu, že nájemné pro rok 2016 je již uhrazeno, bude nový pronájem od 1.1.2017. 

Návrh usnesení:  ZM souhlasí s pronájmem  části pozemku p.č. st. 270 v k.ú. Švihov u Klatov o výměře 21 m2 za 

částku 20,- Kč za 1 m2 ročně panu Pavlu Petelíkovi, IČ 75980738, Švihov 225, od 1.1.2017 na provozování letní 

terasy u restaurace KD Švihov.    

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 230/Z27/16 bylo schváleno. 

 

Rozpočtová změna č. 5 – písemný materiál. 

Předsedající informoval o rozpočtové změně č. 5, kterou provedl. Na straně příjmů se navyšují položky – dotace pro 

hasiče, údržba zeleně – prodej příkopového ramene, vodovod – přeplatky elektřiny, dotace od ÚP na veřejně 

prospěšné práce. U výdajů se navyšují položky – komunikace, požární ochrana, pojištění majetku. Příjmy i výdaje se 

navyšují o shodnou částku 355 tis. Kč. 

 

Smlouva o zřízení věcného břemene 

Do pozemku města v Kamýku p.č. 381/1 je uložen kabel NN v délce 6,9 m – přípojka pro pozemek 56/2 p. Hájková. 

Předložen návrh Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti  č. IP-12-0003856/2 na uložení tohoto vedení do 

pozemku města s ČEZ Distribuce, a.s. za jednorázovou úhradu 1.000,- Kč.  

Návrh usnesení:  ZM souhlasí s uzavřením Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IP-12-0003856/2 

s ČEZ Distribuce, a.s. na uložení podzemního vedení NN v délce 6,9 m do pozemku města p.č. 381/1 v k.ú. 

Kamýk u Švihova.    

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 231/Z27/16 bylo schváleno. 

 

Diskuze: 

 

M. Bubeník  - dotazuje se, co konkrétně se mění v projektové dokumentaci sportovní haly x předsedající odpovídá, že  

                        nosné sloupy 30x50 cm by měly být zesíleny, aby byl omezen jejich výkyv při extrémním zatížení. 

 

H. Zdrahalová - u kontejnerů u hasičárny je nepořádek, po vývozu je kontejner na papír ihned plný x předsedající  

                           odpovídá, že bude navýšen počet kontejnerů 

                        - zrcadlo v křižovatce Za vodou je zarostlé, není vidět x bude vznesen požadavek na SÚS 



                       - chodník na mostech – chybí kryt od propustí x bude upozorněna SÚS, příští rok se plánuje celková  

                         rekonstrukce tohoto úseku  

 

V. Jedlička – z pověření občanů v Jíně děkuje zastupitelstvu za opravu kapličky v Jíně 

 

V.Bulín – město kupuje pozemek pod váhou ve Lhovicích, ale to byl vždy pozemek obce, kde k tomu stát přišel x  

                 předsedající reaguje, že stát vydával pouze pozemky, na kterých nic nestálo, kde byly stavby, tak si je  

                 ponechal. Švihov přišel historicky o daleko větší majetek – stará škola. Majetkově přešla na Zpč.mlékárny –  

                 bylo tam učiliště, pak na JZD, následně na Agromachine a nyní chtějí budovu městu odprodat. Pozemek  

                 pod stavbou je stále státu. Bude probíhat jednání s Úsovskem o podmínkách, jde i o to, zda bude mít  

                 zastupitelstvo o tuto budovu zájem. 

 

M. Palečková – dotazuje se, zda bude možnost získat na stavbu haly dotaci x předsedající odpovídá, že ne, do školství  

                           jsou dotace pouze na rozšíření kapacity školy. 

 

M. Kohout – dotaz na místostarostu, jaké mají zkušenosti s plastovými koši na tyči – spatně se po vysypání nasazují  

                     zpět x p. Unger odpovídá, že systém nasazování je špatný, ale již s tím mají praxi. 

 

 

M. Berková – padaná jablka se nesmějí dávat do popelnic, ale shnilá se do kompostéru dávat také nemají x  

                       předsedající odpovídá, že podle informací na kompostuj.cz se do kompostéru dávat mohou, že zahřátím  

                       obsahu se ničí jak semena plevele, tak i choroboplodné zárodky. (M. Berková  - reaguje, že podle  

                       odborníků, např. p. Pelešky to není pravda). Další řešení je, že při sekání obecních ploch lze do  

                       kontejneru k trávě přidávat bioodpad – např. shnilá jablka, lze je dávat i do kompostérů u bytovek. Od r.  

                       2017 bude ve Šťárovně zřízen sběrný dvůr – i na velkoobjemový odpad. 

 

V.Špeta – do ulice K Lesovně přidat jeden kontejner na papír 

 

J. Strnadová  - do ulice Tyršova přidat jeden kontejner na papír 

 

M.Kohout – zda byla provedena oprava rozhlasu v Kokšíně, vždy když prší, tak je špatně slyšet x předsedající  

                    odpovídá, že opraváři na rozhlas ve Švihově byli, ale v Kokšíně nenašli žádnou závadu, ale je pravda, že  

                    nepršelo. 

 

 

Na závěr  předsedající informuje, že dne 28.9.206 přijede do Švihova na náměstí Svatováclavská jízda – ve 12.00 

hod., bude cca 80 jezdců a 15 povozů. 

 

Zasedání ukončeno v 19.20 hod.     

 

Přílohy zápisu: 

1) Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o obcích 

2) Prezenční listina 

  
Zápis byl vyhotoven dne:  21.09.2016  

        Zapisovatel: Zdeněk Urbánek 

 

 

 

Ověřovatelé: Jiří  Unger………...……...…..………………………dne ………………………………….. 

 

  Vladimíra Beštová………………..……….…………dne ………………………………….. 

 

PaedDr. Václav Petrus, starosta města….……….……………………dne ………..…………………………. 

 

 

 

 

 

 

  


